
značek v naší obci Městský úřad v Říčanech po vyjádření Policie 
ČR. 

Podali jsme proto v souladu s přáním místních obyvatel žádost, 
aby z každé strany byla v Koutě umístěna značka "zákaz vjezdu 
osobních vozidel", ale bohužel policie s tím vyslovila nesouhlas a 
na základě toho pak i MěÚ Říčany tuto žádost zamítl. Prý v přípa-
dě konání akcí v Obecním domě tam máme dát dočasné značky. 
Problém je ovšem v tom, že akce v Obecním domě se konají prak-
ticky každý den. Budeme tedy muset s úřady znovu jednat. Sou-
časný provoz v Koutě je opravdu neúnosný. 

Po těžké nemoci nás opustil Mirek Sejk, který posledních 6 let 
psal kroniku obce. Mirek byl dobrý člověk a taky dobrý kronikář. 
Jednak jako starý Ondřejovák věděl o naší obci kdeco a znal kdeko-
ho. A za druhé uměl psát: měl pěkný styl, psal zajímavé věci a v ne-
poslední řadě nedělal (na rozdíl od mnoha mladších a 
"študovanějších") žádné pravopisné chyby. Jeho zápisy v on-
dřejovské kronice po něm zůstanou jako trvalá památka pro další 
generace.

V naší obci už není obecní rozhlas víc než 10 let. Důvodem je 
hlavně to, že obec už je velmi rozhlehlá a instalovat rozhlas do 
všech jejích částí by bylo velice drahé. A kromě toho lidé jsou 
dnes přes den většinou někde jinde, takže by jeho hlášení stejně 
neslyšeli. 

I dnes je však občas potřeba občanům rychle oznámit nějakou 
informaci. Nejjednodušší a přitom celkem laciný způsob je 
rozeslat jim textové zprávy na mobil. 

Proto i naše obec bude v nutných případech využívat této 
možnosti. Abyste od nás dostali zprávu, musíte se napřed 
zaregistrovat títmto způsobem: 

. Zaplatíte za to tolik, 
kolik platíte za každou jinou obyčejnou SMS. 

Tuto službu budeme však využívat jen mimořádně. Běžné 
informace, kde nehrozí nebezpečí z prodlení, budeme jako dosud 
dávat jen na obecní vývěsku a na web.

myslel, že něco vyhraje. Ve skutečnosti jsou to stroje, které svým 
majitelům vydělávají neskutečné peníze. A kdo ty peníze zaplatí? 
Ti lidé, kteří na automatech hrají. 

Například jednou z nejdražších vil v okolí je tak zvaná "Čepič-
kova vila" v Senohrabech. Komu dnes patří, kdo ji za velké peníze 
koupil a zrestauroval? Podnikateli, který provozuje hrací automa-
ty. Kdo mu tedy vilu zaplatil? Ti dva naši občané, o kterých píšu, i 
nespočetní další, kteří háží své  peníze do hracích automatů.

Naše obec přijala už před třemi lety vyhlášku, která zde za-
kazuje provozovat hrací automaty. Ale protože provozovatelé auto-
matů z nich mají obrovské peníze, prosadili si s jejich pomocí na 
ministerstvu financí, aby se na nový druh automatů, ty "videolote-
rijní terminály", zákazy  nevztahovaly. Takové automaty povoluje 
přímo ministerstvo financí, obce se neptá a ani ji o tom neinfor-
muje. Prostě se jen od lidí dozvíte, že ten a zase ten prohrál v hos-
podě hezkých pár tisíc a podle toho poznáte, že už je ten nový 
druh automatu i v Ondřejově.

Před několika měsíci parlament schválil novelu zákona o loteri-
ích, podle které už obce budou moct zakázat i ty "videoloterijní 
terminály". Schválil ji i senát, ale nakonec ji zamítl prezident 
Klaus. Věděl přitom dobře, že jeho veto už stará sněmovna nemů-
že přehlasovat, takže boj proti hazardu začíná znovu od nuly. Kaž-
dý, kdo na těchto automatech prohraje, tak může děkovat za prvé 
sobě a za druhé panu Klausovi. 

Ale věřím, že už u nás nikdo neudělá takovou hloupost, aby na 
automatu sázel. Ten stroj je naprogramován tak, že každý člověk, 
který do nich strká peníze, nakonec vždycky prohraje.

Jiný občan naší obce měl malý dům, splácel na něj hypotéku, 
ale kromě toho si půjčoval i na různé hlouposti. Dluhy mu přerost-
ly přes hlavu a nestačil je splácet. Pak dostal od jedné firmy zdán-
livě "výhodnou" nabídku, která učeně nazývala "zpětný leasing". 
Podepsal tedy s touto firmou smlouvu, která spočívala v následují-
cím: přepíše v katastru nemovitostí svůj dům na tuto firmu, firma 

Ne, nebudu vás teď varovat před kapsáři, ti u nás v Ondřejově 
neřádí a i v Praze vás můžou připravit nejvýš o pár tisíc. Jsou horší 
nebezpečí, která vás mohou připravit o desetitisíce nebo i statisíce. 
Případy, o kterých tady napíšu, se objevily v poslední době v naší 
obci a chci tady o nich napsat, aby se jim každý mohl vyhnout.

Úplně nenápadně se v Ondřejově ve vinárně objevil "videolote-
rijní terminál". To je vlastně totéž jako hrací automat, jen to má jiné 
vnitřnosti a dá se na něm prohrát ještě víc a rychleji. Protože sám 
do hospody nechodím, dozvěděl jsem se to nepřímo - že jeden 
myslivec prohrál 17 tisíc, které si schraňoval na kulovnici. Pak 
jsem se dozvěděl, že jiný náš občan, který opravdu nemá moc 
peněz, do toho automatu naházel za večer 5 tisíc. A takových přípa-
dů je dost a přibývají.

Chci upozornit každého, kdo by to chtěl po nich zopakovat: 

 Přitom to dělají mazaně: dokážou 
člověka několika "dobře načasovanými" výhrami navnadit, aby si 



za to zaplatí jeho dluhy (které ale činily ani ne polovinu ceny do-
mu), dům mu pronajme, takže v něm bude dál bydlet, a bude firmě 
platit nájemné. Tím nájemným bude ale vlastně splácet dluh (samo-
zřejmě s nemalým úrokem). Když dluh splatí, firma na něj dům 
zpátky přepíše. Když ne, dům i splátky firmě propadnou. 

Samozřejmě to dopadlo tak, že to "nájemné" bylo na jeho plat 
příliš vysoké, nějaký čas ho platil, ale pak už nemohl. Takže kvůli 
původnímu dluhu například 300 000 korun přišel o dům v ceně 
900 000 korun a ještě navíc o všechno "nájemné", které zaplatil. 

Jaké z toho plyne ponaučení? Především buďte velmi opatrní s 
půjčkami. Půjčka je dobrý sluha, ale zlý pán. Může být rozumné 
půjčit si třeba na dům nebo pro podnikání - ovšem jen když víte, 
co děláte a že určitě budete mít na splácení. Určitě si ale nepůjčujte 
na běžnou spotřebu, třeba na dovolenou nebo na vánoční dárky. A 
když už se z jakéhokoliv důvodu dostanete do problémů s dluhy, 
poraďte se s někým, kdo je rozumný a komu můžete důvěřovat. 
Určitě je dobré zajít do nějaké Občanské poradny - nejbližší je v 
Mnichovicích, píšeme o ní na této straně (její služba je bezplatná). 

, protože na vás 
bude chtít jen vydělat. Bude předstírat, že vám pomůže, ale ve sku-
tečnosti vás obere o všechno, co vám ještě zbývá. 

Třetí případ, který se v naší obci stal, je vlastně jednoduchý. Je-
den člověk jel na černo v pražské hromadné dopravě, nezaplatil 
včas pokutu a Dopravní podnik předal vymáhání exekutorovi. Exe-
kutor podle katastru nemovitostí zjistil, že tento člověk má chatu, a 
dnes se tato chata prodává v dražbě. Její odhadní cena je okolo 
350 000 korun. Ten člověk o chatu přijde, takže je to docela drahá 
jízda na černo. 

Když nedejbože jedete na černo a chytí vás při tom, zaplaťte 
pokutu a nesnažte se jí vyhnout. Můžete dopadnout právě tak, jako 
tento člověk. Kvůli pár stovkám pokuty přišel o chatu v ceně ti-
síckrát vyšší.

Pro občany ocitající se ve složité situaci je od června 
nově 

, otevřena 
. Na právničku i psycholožku se můžete obracet 

v záležitostech práce, majetku, rodiny, sociálních dávek, 
trestných činů či dluhů. Poradna je k dispozici každý čtvrtek 
od 13 do 16 hod.  Další informace na telefonním čísle. 
774 780 107, emailu poradnamnichovice@cestaintegrace.cz 
či www.cestaintegrace.cz, sekce Občanská poradna. 

 Provozovatelem je o. s. Cesta integrace, které 
má již 3 roky hojně využívanou pobočku i v Říčanech.  

V prosinci 2009 proběhla členská schůze fotbalového oddílu je-
jíž součástí byla i volba oddílového výboru. Dlouholetý předseda 
fotbalového oddílu ing. Jan Kölbl se bohužel rozhodl již do žádné 
funkce ve fotbalovém výboru nekandidovat. Desítky let byl vůdčí 
osobností ondřejovského fotbalu a toto jeho nečekané rozhodnutí 
je velikým zásahem do života našeho oddílu. Za práci, kterou pro 
fotbalový oddíl za dlouhá léta odvedl, mu patří veliký dík. Věříme, 
že i přes toto rozhodnutí bude s ondřejovským fotbalem dále 
v kontaktu.

Naše mužstvo dospělých přezimovalo po nevydařené podzimní 
části soutěže na dvanáctém místě. Start do jarní části byl již o něco 
lepší, postupně se náš tým propracoval na jedenácté místo, s po-
měrně solidním náskokem na týmy pohybující se na sestupových 
příčkách. Závěr jarní sezóny byl však znovu tragický, v konečném 
účtování náš tým obsadil třetí místo od konce a jen díky 
nemohoucnosti soupeřů nebylo naše umístění ještě horší.

Dorostenecké družstvo má v současné době patnáct stabilních 
hráčů, se kterými pracují dva dospělí. Náš tým hraje okresní přebor 
a v podzimní části soutěžního ročníku 2009/2010 se umístil na 
devátém místě. I u tohoto týmu došlo v úvodu jarní sezóny k vidi-
telnému zlepšení, po ukončení sezóny obsadil osmou příčku s ná-
skokem devíti bodů namísto deváté.

Pro nedostatek hráčů jsme bohužel v roce 2009 nemohli do sou-
těže přihlásit družstvo žáků, naši hráči jsou v současné době na 
hostování v sousedních oddílech. Pro příští sezónu jsme vytvořili 
společné družstvo s fotbalovým oddílem Chocerad, na tento model 
jsme již v předchozí sezóně přešli s týmem přípravky. Zdá se, že 
vytváření společných týmů je při velikém nedostatku hráčů jedinou 
možností jak mládežnický fotbal zachovat.

Nadějí pro ondřejovský fotbal je naše přípravka. Jak je již uve-
deno výše vytvořili jsme společné družstvo s oddílem Chocerad a 
spolupráce zatím funguje výborně.  O děti se stará pět dospělých, 
kterým se je daří zaujmout a ke sportování je tak přitáhnout. Zá-
roveň je velmi pozitivní zjištění, že o sportování dětí se více začína-
jí zajímat také rodiče, kteří se v hojném počtu jezdí podívat na své 
ratolesti na domácí i venkovní zápasy. Věříme, že se začíná blýskat 
na lepší časy. Aktuální informace o činnosti přípravky najdete v ná-
sledujícím článku.

Bližší informace o fotbalovém dění v Ondřejově můžete získat 
na internetových stránkách: www.fotbal-ondrejov.cz, zde také naj-
dete telefonní čísla na trenéry všech týmů a zástupce výboru fot-
balového oddílu.



Naši přípravku jsme sloučili s choceradskou. Sami bychom 
neměli dost hráčů a pro zachování mužstva a soutěže to bylo 
jediné možné řešení. Dalším plusem je to, že se dětem může 
věnovat širší kádr trenérů a máme fungující realizační tým.

Společně jsme začali trénovat 16. 8. 2009 třikrát týdně tzv. 
kondiční přípravou. Od konce srpna pokračovaly tréninky 
s balóny. Všechny tréninky se konaly v Choceradech. Účast byla 
na dobré úrovni. V průměru se zúčastňovalo 17 dětí. 

Hráli jsme okresní soutěž přípravek pod OFS Benešov. Ve 
skupině jsme měli 12 týmů. Po podzimu jsme skončili šestí s 19 
body.

Sehráli jsme 11 zápasů, z nich jsme 6 vyhráli, 4 prohráli a v 
jednom remizovali. Máme aktivní skóre 35:28.

Doma jsme hráli pětkrát, z toho byly 3 výhry a 2 prohry. Skóre 
20:16

Venku jsme hráli šestkrát, z toho byly 3 výhry, 1 remíza, 2 
prohry. Skóre 15:12.

Po podzimní části jsme skončili na 6. místě.
Tréninky na hřišti jsme ukončili 7. 11. 09. Další se konaly 

v hale v Choceradech. Trénovali jsme dvakrát týdně. Mimo to 
jsme měli v plánu odehrát v zimní přestávce 16 halových turnajů. 
To se nám povedlo jen z části, takže nakonec jsme se účastnili jen 
14. Výsledky a umístění nebyly vyrovnané, ale bylo důležité že 
jsme hráli přes celou zimu. Ta byla dlouhá a my jsme se těšili na 
jarní část sezóny! I v té jsme sehráli 11 zápasů. Desetkrát jsme 

Radošovice A – Ondřejov 0:0
Ondřejov – Struhařov A 2:0
Svojetice – Ondřejov 3:1
Ondřejov – Březí 3:2
Kostelec u Křížku – Ondřejov 3:1 
Ondřejov – Mirošovice 3:0
Mnichovice A – Ondřejov 1:5
Ondřejov - Říčany B 2:5
Kamenice A – Ondřejov 1:0
Dobřejovice B – Ondřejov 3:4
Ondřejov - Hrusice A 1:2
Pacov A – Ondřejov 3:1
Ondřejov - Senohraby A 2:3

Kostelec nad Č. l. – Ondřejov 3:3
Ondřejov – Kamenice 2:1
Stránčičce – Ondřejov 0:1
Ondřejov – Senohraby 1:2
Stříbrná Skalice – Ondřejov 3:0
Ondřejov – Struhařov 2:0
Louňovice – Ondřejov 4:1
Ondřejov – Mnichovice 1:1
V.Popovice – Ondřejov 1:1
Ondřejov – Dobřejovice 0:0
Mukařov – Ondřejov 1:3

21.08.2010 17:00   Ondřejov - Strančice  A
04.09.2010 17:00   Ondřejov - Mirošovice
11.09.2010 17:00  Ondřejov - Kamenice A
25.09.2010 16:30   Ondřejov - Dobřejovice A
9.10.2010 16:00    Ondřejov - Hrusice A
23.10.2010 15:30   Ondřejov - Říčany B
6.11.2010 14:00   Ondřejov - Mnichovice A

22.08.2010 10:15   Ondřejov - Radonice
05.09.2010 10:15   Ondřejov - V.Popovice
19.09.2010 10:15 Ondřejov - Řež
28.09.2010 10:15 Ondřejov - Kojetice
03.10.2010 10:15 Ondřejov - Mukařov
17.10.2010 10:15 Ondřejov - Klecany
31.10.2010 10:15 Ondřejov - Kostelec n.Č.l
14.11.2010 10:15 Ondřejov - Škvorec

29.08.2010 Klíčany - Ondřejov
12.09.2010 Radošovice - Ondřejov
26.09.2010 Strančice - Ondřejov
10.10.2010 Louňovice - Ondřejov
24.10.2010 Dobřejovice - Ondřejov
28.10.2010 Senohraby - Ondřejov
07.11.2010 Mnichovice B - Ondřejov

04.09.2010  10:15   Ondřejov - Stř. Skalice
18.09.2010 10:15   Ondřejov - Světice

27.09.2010 10:15   Ondřejov - Radošovice
02.10.2010 10:15   Ondřejov - Mukařov
16.10.2010 10:15   Ondřejov - V. Popovice
06.11.2010 10:15   Ondřejov - Kunice



Je to tak dávno, že si to jen obtížně vybavuji, ale pokusím se. 
S fotbalem jsem začal v deseti letech, když v Ondřejově byli 

velmi dobří žáci. Vzpomínám si na P. Šebla, Honzu Fialu, Vl. 
Zámyslického, Fr. Strnada a další. Bylo jim 14 let, oslovili mě a 
vzali do mančaftu. Začínal jsem na levém beku a mým 
spoluhráčem na pravém beku byl Honza Novotný /Bártík/, 
stoppera kopal Honza Sadílek a v brance byl Honza Novotný 
zvaný Dobis. Tato obrana „Honzů“ se činila, a protože před námi 
byli samí výborní fotbalisti, kteří nám pomáhali, tak mužstvo 
válelo, i když se tenkrát „trénovalo“ jenom v sobotu.

Můj první trenér byl otec, pak „bratr Doubrava“. V dorostu opět 
otec, když se u nás založil dorost a kde jsem začal kopat s 
takovými velkými fotbalisty, jako byl František Krucký, Ladislav 
Tesařík, Pepík Pekar, Jindra Škabroud, Honza Povolný, Mika 
Kubizňák, Béda Pešek a mohl bych pokračovat, protože tenkrát 
byl po fotbale hlad a my jsme byli do hry celí diví. V 16 letech 
jsem nakoukl do „Áčka“ a v 17 letech jsem  začal společně s 
ostatními dorostenci hrát pravidelně. Začal mě trénovat 
nezapomenutelný Jarda Kycler, který mě dovedl až do 1. B třídy. 
Na tohoto trenéra stále vzpomínám. Letos to bude již deset let, co 
odešel z našeho středu a já a moji vrstevníci na něj stále 
vzpomínáme, stejně jako na mého otce, který zemřel 4 dny před 
ním. V našich vzpomínkách jsou však stále.

Tak tady to budu mít velice jednoduché. Hrál jsem v jediném 
klubu - SOKOL ONDŘEJOV!!!!!!!!

Mezi mé  největší úspěchy patří to, že jsem mohl být mezi 
skvělými fotbalisty, kteří by za ondřejovský fotbal dali duši, 
neustále chtěli něco dokázat! Proto nebylo náhodou, že jsme kopali 
6 let 1. B třídu, a dokonce  jsme jednou  měli na postup do 1. A 
třídy – to  nám postup utekl o 2 body. Postoupily Ratměřice, a jak 
mi později prozradil jejich hráč Miloš Vinopal, nastupovali 
pravidelně s 5–6 „černochy“. Do mužstva se zabudovali mladší 
hráči - Josef Dřízhal, Jirka Kroupa, Honza Procházka, Karel 
Ježdík, Josef Fulín, Milan Malý, Josef Vávra (Garrincha), Míla 
Tlamicha, Vašek Šála a další. Byly to skvělé časy, zejména, když 

jsme měli v brance opravdové brankářské eso v podobě Josefa 
Lanzendörfera, který své kvality prokázal i v 56 letech, kdy svým 
výkonem pomohl udržet 3. třídu v Ondřejově. Fotbal dělá parta, a 
pokud vedle sebe máte fotbalisty, tak se Vám může podařiti to co 
se podařilo mě - 2x jsem byl vybrán mezi nejlepší sportovce 
okresu Praha-východ, a byl jsem v okresní jedenáctce.

V 18 letech jsem se stal kapitánem mužstva a byl jsem zván na 
výborové schůze, které tenkrát byly opravdu bojovné. O sestavě a 
předváděné hře se vedly bouřlivé diskuse, které však měly jediný 
cíl -  hrát co nejlepší fotbal. Od té doby  se kolem ondřejovského 
fotbalu stále „motám“.

To je pravda. Za mého působení se vystřídala celá plejáda 
vynikajících hráčů, o kterých jsem se již zmínil, ale ještě musím 
vzpomenout na Milana Witze a trošku problémového Jirku 
Kvasničku. To byli také fotbalisti par excellence! Mezi vynikající 
fotbalisty ještě musím zahrnout Mirka Jordána, který společně s 
Pepčou Dřízhalem vytvořili stopperskou dvojici, kterou nám 
kdekdo záviděl. Nesmím též zapomenout na Mirka Tesaříka a 
Jardu Rychlíka, či Jardu Znamenáčka, a tak bych mohl stále 
pokračovat. Koho jsem nezmínil, ať mi promine, ale těch 
vynikajících spoluhráčů a bojovníků za čest a slávu ondřejovského 
fotbalu bylo v mém fotbalovém životě požehnaně.

Velmi rád vzpomínám na fotbalové bitvy, které byly vedeny  o 
„Pohár astronomického ústavu“. Staré fotbalové hřiště bylo 
obklopeno diváky, tehdy  přišlo 300 lidí, atmosféra byla skvělá a 
když se vyhrálo, pak nezapomenutelné chvíle v hospodě 
„U Vávrů“, kde šampaňské teklo proudem a písničky u harmoniky 
Mirka Sejka  zněly dlouho do noci.  

Asi takhle.  Od roku 1965, kdy jsem začal hrát za Áčko, jsme 
se postupně drali výše. V roce 1974 jsme vyhráli okresní přebor a 
po velké bitvě se Struhařovem jsme  postoupili do 1. B třídy, kde 
jsme se drželi 6 let.. Hráli jsme také pražskou 1. B třídu a pak 
středočeskou. V roce 1980 jsme sestoupili do okresního přeboru. 
Ještě jednou jsme se vzchopili a postoupili do kvalifikace o 1. B 
třídu. Naším soupeřem byly Čelákovice. Doma jsme hráli 0:0 a u 
nich jsme deset minut před koncem ještě vedli 1:0 brankou Karla 
Dvořáka. Pak rozhodčí odpískal vymyšlenou penaltu, my jsme to 
psychicky neunesli a položili jsme se. Prohráli jsme 4:1, přestože 
na postup stačilo 1:1.  Škoda. Pak jsme kopali okresní přebor a 
zde jsem také ve svých 45 letech končil.

Víš, když jsou úspěchy, tak tě práce baví a jde takříkajíc sama 
od ruky. Protože v poslední  době těch úspěchů se, ne a ne dočkat 
a na člověka všechno padá. Když jsi mladý, tak to hodíš za hlavu, 
ale když už máš na hrbu nějaký křížek, tak to snášíš čím dál tím 
hůř. Zejména, když si myslíš, že by hráči a lidé kolem fotbalu 
mohli dělat více. Nejsmutnějším okamžikem pro mě byl náhlý, 
tragický a zcela zbytečný odchod velkého fotbalového srdcaře a 
bojovníka Petra Vodrhánka. I když v našich srdcích stále žije, 
velice nám ve fotbalovém ale i společenském životě chybí.

Byl bych rád, kdyby „Áčko“ slušně hrálo okresní přebor a byl 
zde kvalitní dorost a žáci. Protože bez nich toho nikdy 
nedosáhneme.  Myslím si ale, že to bude těžké, protože nadaných 
fotbalistů je čím dál tím víc méně. A nejhorší je že nemají patřičné 
morálně-volní vlastnosti, které jsou důležité pro sportovní činnost.

vyhráli a  jednou prohráli. Máme aktivní skóre 53:7.
Doma jsme hráli šestkrát a bylo to 6 výher. Skóre 29:2. Venku 

jsme hráli pětkrát - 4 výhry a 1 prohra. Skóre 24:5. Skončili jsme 
na pěkném 2 místě!

Chtěli bychom poděkovat všem hráčům za projevený přístup 
k tréninkům i zápasům. Také všem rodičům, kteří se aktivně 
podílejí na fungování mužstva. 

V následující sezóně budeme hrát opět sloučení, jen s tím 
rozdílem, že mistrovskou soutěž budeme hrát pod OFS Praha-
východ. Naším domácím hracím dnem je sobota od 10.15 hodin

Soutěž začínáme 5. 9. 2010. Bohužel do uzávěrky jsme 
nevěděli, zda začneme doma nebo venku.

Tréninky jsou opět střídavě. V úterý Chocerady od 18.00 hod., 
ve čtvrtek Ondřejov od 18.00 hod

Stále probíhá nábor dětí, které mají zájem zkusit kopat do 
balónu, a to ve všech věkových kategoriích. Můžete přijít rovnou 
na trénink nebo kontaktovat některého trenéra, P. Faigla (603 542 
328) nebo Z. Štádlera (723 051 088).




